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Gıda Krizine İlişkin Akdeniz Bakanlar 
Diyaloğu Toplantısı'nın İkincisi Roma'da 
Yapıldı 

 

Gıda Krizine İlişkin Akdeniz Bakanlar Diyaloğu 
Toplantısı'nın ikincisi, Türkiye, Lübnan ve 
İtalya'nın eş başkanlığında, Roma'da Parco dei 
Principi Oteli'nde yapıldı. 

İtalya Başbakan Yardımcısı ve Dışişleri Bakanı 
Antonio Tajani'nin ev sahipliğinde düzenlenen 
toplantıya Türkiye'den Tarım ve Orman Bakanı 
Vahit Kirişci, Lübnan Dışişleri Bakanı Abdallah 
Bouhabib, Filistin Dışişleri Bakanı Riad Malki, 
Birleşmiş Milletler Gıda ve Tarım Örgütü (FAO) 
Genel Direktörü Qu Dongyu ile tarım 
sektöründen çok sayıda temsilci katıldı. 

Tarım ve Orman Bakanı Prof. Dr. Vahit Kirişci, 3 
Aralık 2022 tarihinde İtalya'nın başkenti 
Roma'da MED Akdeniz Diyalog Forumu 
çerçevesindeki Gıda Güvenliği Krizine İlişkin 
Akdeniz Bakanlar Diyaloğu Toplantısı'nın 2. 
Oturumuna katıldı. 

İtalya ve Lübnan ile birlikte Türkiye’nin eş-
başkanlık yaptığı Toplantıda Sayın BakanKirişci; 
Karadeniz'deki tahıl koridorundan 2 Aralık 
itibarıyla 12,7 milyon ton tahıl ve diğer ürünlerin 
geçtiğini bildirdi. 

 

 

 

 

 

Basına kapalı gerçekleşen toplantı sonrasında 
İtalya Dışişleri Bakanlığından yapılan yazılı 
açıklamada, Ukrayna'daki çatışmanın ardından 
Akdeniz bölgesindeki gıda krizine operasyonel 
çözümler aramak için yapılan toplantıda, 
Akdeniz ülkelerinin tarım sistemlerinin 
desteklenmesine yönelik yeni bazı girişimlerin 
gündeme geldiği belirtildi. 

Tarım ve Orman Bakanı Kirişci, diyalog 
toplantısının ardından AA muhabirine yaptığı 
açıklamada, toplantının ilkinin 8 Haziran'da 
yapıldığını anımsatarak, "Bu diyalog şu açıdan 
çok önemli. Malum önce iklimle ilgili birtakım 
gelişmeler yaşandı dünyada, yaşanıyor halen de. 
Bunun devamında bir pandemi geldi dünyanın 
gündemine ve son olarak da malum Rusya-
Ukrayna savaşı, Şubat ayının sonunda başladı ve 
halen devam ediyor. Bu çerçevede de özellikle 
İtalya'nın FAO ile beraber gündeme getirdiği bir 
diyalog toplantısı bu." dedi. 

Kirişci, "Özü itibarıyla her şeyden önce gıda 
güvenliğinde yaşanan sıkıntılar ve bizim acaba 
bunları aşabilmek için ne tür adımlar atmamız 
gerekir sorularının da tartışıldığı bir diyalog. 
Çünkü bir gıda güvenliği problemi var ama 
yaşanan da birtakım problemler, riskler var. Bu 
problemlere karşı, bizim sistemlerimizin adeta 
dayanıklılığının da test edildiği bir süreç. 
Dolayısıyla oldukça önemli bir etkinlikti 
diyebilirim." diye konuştu. 

Türkiye'ye Tahıl Koridoru Teşekkürü 

Bakan Kirişci, toplantıda önceki gün itibarıyla da 
koridordan geçen tahıl ve diğer ürünlere ilişkin 
istatistikleri paylaştığını söyledi. 

Kirişci, ev sahibi İtalya Başbakan Yardımcısı ve 
Dışişleri Bakanı Tajani'nin tahıl koridoru 

 

T . C .  
T A R I M  V E  O R M A N  B A K A N L I Ğ I  

A V R U P A  B İ R L İ Ğ İ  V E  D I Ş  İ L İ Ş K İ L E R   
G E N E L  M Ü D Ü R L Ü Ğ Ü   

 
1-31 ARALIK 2022 HABER BÜLTENİ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



2 
 

anlaşması dolayısıyla Türkiye'ye birkaç kez 
teşekkür ettiğini ifade ederek, FAO Genel 
Direktörü Qu Dongyu'nün de bu anlaşmadan 
bahsetmesinin kendileri açısından önemli 
olduğunu vurguladı. 

Karadeniz Tahıl Koridoru Anlaşması'nın önemli 
getirileri olduğuna dikkati çeken Bakan Kirişci, 
şu ifadeleri kullandı: 

"Arnavutluk ve Libya'dan bu manada bir 
teşekkür geldi. Biz diğerlerinin de elbette ki 
teşekkür etmelerini bekleriz çünkü Türkiye'nin 
yapmış olduğu bu girişim, Sayın 
Cumhurbaşkanımızın liderliğinde sağlanan bu 
girişim, öyle hafife alınacak, sıradan bir girişim 
değil. Sadece koridordan geçen ürünler 
noktasında değerlendirilebilecek bir husus değil. 
Aynı zamanda bütün dünyada bir rahatlama; 
emtia fiyatlarında hatta enerji fiyatlarında bile 
bir rahatlamayı da beraberinde getirdiğini ve 
buna da olumlu katkı sağladığını belirtmek 
isterim." 

Kirişci, sözlerini şöyle tamamladı: 

"Bizim üzerinde ülke olarak sıklıkla dile 
getirdiğimiz ve üzerinde durduğumuz bir konu 
var ki; buna en çok ihtiyacı olan ülkeler var. Bu 
ülkelere giden ürün sadece 765 bin ton. 12,7 
milyon ton içerisinde sadece 765 bin ton. Yani bu 
da yaklaşık yüzde 6'nın biraz üzerinde bir pay 
anlamına geliyor. Halbuki bu ülkelerin buna çok 
daha fazla ihtiyacı var. Ama yine Sayın 
Cumhurbaşkanımızın başlattığı bir süreç var 
malumunuz Rusya ile birlikte. Rusya'nın bize 
sağlayacağı hububat ürünleriyle ilgili biz de ülke 
olarak bunları atıl kapasitemiz bulunan un 
sanayi gibi makarna gibi veyahut da irmik gibi 
belirli ürünler olarak değerlendirilmesini 
sağlayacağız. Bunları da bu şekilde ihtiyaç sahibi 
ülkelere inşallah sevk edeceğiz." 

Tarih: 03.12.2022 

Tarım ve Orman Bakanı Kirişci'den 
Biyoçeşitlilik için Küresel Eylem Çağrısı 
 

 

Tarım ve Orman Bakanı Prof. Dr. Vahit Kirişci, 
Kanada'da Birleşmiş Milletler Biyolojik Çeşitlilik 
Sözleşmesi 15. Taraflar Konferansı (COP15) 
çerçevesinde "Ekolojik Uygarlık-Dünyadaki Tüm 
Yaşam İçin Ortak Bir Gelecek İnşa Etmek" 
oturumunda konuşma yaptı. 

İklim değişikliği, salgın, kirlilik gibi sorunların 
gelir kaynaklarını, doğayı ciddi anlamda tehdit 
ettiğini belirten Kirişci, bu sorunların ancak 
entegre bir yaklaşımla çözülebileceğini kaydetti. 
Kirişci, şu ifadeleri kullandı: 

"Bizler şu anda biyolojik çeşitliliğin önemi ve 
değerinin daha fazla farkındayız. Doğal 
kaynakların sürdürülebilir kullanımının 
öneminin daha da farkındayız ancak maalesef 
eğer kalkınmaya yönelik eylemlerimiz doğa ile 
uyumlu olmazsa çok büyük kayıplar vermeye 
devam edeceğiz. Dolayısıyla küresel bir eyleme 
ihtiyacımız var ve aynı zamanda ulusal 
tedbirlere de ihtiyacımız var ki biyolojik 
çeşitliliğin azalmasını tersine döndürebilelim." 

Biyolojik çeşitliliği korumak üzere hemen 
erişilebilir hedefli eylemler alalım 

Türkiye'nin COP-15'in aktif bir katılımcısı 
olduğunu ve bir sonraki COP-16 toplantısına 
Antalya'da ev sahipliği yapacağını hatırlatan 
Kirişci, Türkiye'nin bu doğrultudaki çalışmaları 
en üst düzeyde sürdürme konusunda kararlı 
olduğunu vurguladı. 

Coğrafi konumu nedeniyle Türkiye'nin biyolojik 
çeşitlilik açısından zengin bir ülke olduğuna 
işaret eden Kirişci, bunun sorumluluğunun 
farkında olarak bu çeşitliliği korumaya ve 
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gelecek nesillere bırakmaya devam edeceklerini 
söyledi. 

Biyolojik çeşitliliği korumayı ulusal kalkınma 
planlarına dahil ettiklerini vurgulayan Kirişci, 
"Bir ulusal politika olarak biyolojik çeşitliliğin 
entegrasyonu ve ana akımlaştırmasını tüm 
sektörlerde destekliyoruz ve Türkiye'de yapılan 
yatırımların önemli bir unsuru olarak bunu 
kabul ediyoruz." diye konuştu. 

Kirişci, deniz ve kıta ekosistemlerinin 
dayanıklılığının artırılması, tehlike altındaki 
türlerin yok olmasının engellenmesi ve sağlıklı 
nüfus için binlerce yıllık geleneksel kültür ve 
bilgilerin ışığında projeler, eylem planları 
hazırladıklarının altını çizdi. 

Türkiye olarak küresel biyolojik çeşitlilik 
çerçevesinde sorumlulukları yerine getirmeye 
hazır olduklarının altını çizen Kirişci, "Herkese 
şu çağrıda bulunuyorum; biyolojik çeşitliliği, 
doğayı ve insanları korumak üzere hemen 
erişilebilir hedefli eylemler alalım." dedi. 

Kirişci, adil ve eşitlikçi bir dünya için insanların 
tüm varlıklarla gelecekte uyum içinde yaşaması 
gerektiğini kaydetti. 

Tarih: 15.12.2022 

Bakan Kirişci: BM Biyoçeşitlilik 
Konferansı’nın 16'ncısına Türkiye Ev 
Sahipliği Yapacak  

 

Tarım ve Orman Bakanı Prof. Dr. Vahit Kirişci, 
COP15 olarak da bilinen BM Biyoçeşitlilik 

Konferansı'nın 16'ncısına Türkiye'nin ev 
sahipliği yapacağını söyledi. 

BM Biyoçeşitlilik Konferansı için Montreal'de 
bulunan Bakan Kirişci, burada yaptığı temaslara 
ilişkin değerlendirmelerde bulundu. 

Kirişci, üç gündür bakanlık heyeti ile katılım 
sağladığı oturumlarda, son derece verimli 
temaslarda bulunduklarını söyledi. 

Biyoçeşitlilik konusunun, uzun zamandır dünya 
gündeminde olduğunu dile getiren Kirişci, 
konferansa da 196 ülkeden bakan ve bakan 
yardımcısı seviyesinde katılım olduğunu 
kaydetti. 

Bakan Kirişci, biyoçeşitlilik konusunda yaşanan 
sıkıntılara yine insanın kendisinin neden 
olduğunu belirterek, "Bu sıkıntılar durduk yerde 
olmuyor. Çevre üzerinde çok ciddi manada 
baskılar var. Malum globale mal olmuş konular 
var. Küresel ısınma, iklim değişikliği gibi 
başlıklar var ama biyoçeşitlilik son derece 
önemli. Biz biyoçeşitliliği yaşadığımız için ülke 
olarak fark etmiyoruz ama bu çeşitliliğe sahip 
olmayan ülkeler var. Dünya genelinde 
biyoçeşitlilikte bir daralmanın olduğu, 
biyoçeşitliliğin zarar gördüğü ve bundan dolayı 
da ülkelerin büyük bir sıkıntı yaşadığı herkesin 
malumu." ifadelerini kullandı. 

Biyoçeşitliliğin ne anlam ifade ettiğini anlamak 
için savaşta zarar gören çocukların, kadınların 
ve yaşlıların düşünülmesi gerektiğine dikkati 
çeken Bakan Kirişci, şöyle devam etti: 

"Ama bir taraftan da bu çatışmalar esnasında 
yanan orman alanlarını; yine aynı şekilde bizim 
sahip olduğumuz bazı özel genetik kaynakların 
yok olmasını, elden çıkmasını düşünelim. 
Örneğin Anadolu için kelaynak kuşları tükeniyor 
deriz. Bu nesil durup dururken tükenmiyor. 
Neticede çevre üzerinde çok ciddi manada 
baskılar var. Bu baskıların müsebbibi de insanın 
bizatihi kendisi. Biyoçeşitlilik ekmeğimiz, aşımız, 
geleceğimiz, bizim yaşamamız gereken ve 
yaşadığımızda da keyif alacağımız doğanın 
bizzat kendisi. Onun aslında korunmaya ihtiyacı 
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yok ama bizim yaşayabilmemiz için 
biyoçeşitliliğe ve doğaya ihtiyacımız var." 

"COP16'ya Biz Ev Sahipliği Yapacağız" 

COP15 olarak da bilinen BM Biyoçeşitlilik 
Konferansı'nın 16'ncısına Türkiye'nin ev 
sahipliği yapacağını belirten Kirişci, şu 
değerlendirmelerde bulundu: 

"Böylesi bir toplantıya ev sahipliği yapabilmemiz 
için 2019 yılında Sayın Cumhurbaşkanı'mızın 
talimatıyla Ulusal Biyolojik Çeşitlilik 
Koordinasyon Kurulu oluşturuldu. Bu kurul, o 
tarihten bu yana yapılması gerekenler 
konusunda kapsamlı çalışmalarını sürdürüyor. 
2024 yılının Ekim-Kasım aylarından birinde 
COP16'ya Antalya'da ev sahipliği yapacağız. 
Konferans alanında açtığımız Türkiye standında 
da katılımcıları ülkemize davet ettik.'' 

Kirişci, Türkiye'nin son dönemde uluslararası 
alanda, başta tahıl koridoru olmak üzere 
üstlendiği bir misyon ve bunun arka planında da 
bir lider diplomasisi olduğuna dikkati çekerek, 
"Bunda, Sayın Cumhurbaşkanı'mızın sergilediği 
herkese adalet, herkese eşitlik, herkese özgürlük 
ve barış ile bunu eylem ve söylemiyle bir arada 
dile getirebilen tek lider olmasının çok büyük 
etkisi var." diye konuştu. 

Türkiye'nin COP16'da ne yapacağı konusunun, 
bütün dünyanın ilgisini çektiğini ifade eden 
Vahit Kirişci, "Katıldığımız tüm toplantılarda 
bize karşı büyük bir teveccüh var. Bu etkinliğin 
gerçekleştirilmesi sürecinde beklentilerini 
yüksek tutan ülkeler var." dedi. 

Bakan Kirişci, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"196 ülkenin Kanada gibi bir coğrafyada katılım 
sağladığı böylesine kritik bir etkinliğin 
Türkiye'de yapılacak olanına bütün dünyadan 
bir katılım olacağını çok net olarak 
görebiliyoruz. Pandemi ve Rusya-Ukrayna 
Savaşı ile beraber dünyanın içine girdiği 
girdaptan nasıl çıkabileceği konusunda da bu 
etkinlik önemli bir nefes aldırıcı etkinlik olarak 
tarihe geçecektir." 

Tarih: 17.12.2022 

MADAD Projesi 4. Yönlendirme Komitesi 
Toplantısı Gerçekleştirildi 

 

Sosyo-ekonomik Entegrasyonun Desteklenmesi 
ve Geçim Sağlama İmkanlarının Yaratılması 
aracılığıyla Türkiye’de Geçici Koruma Altındaki 
Suriyeliler ile Ev Sahibi Toplulukların 
Dayanıklılığının Geliştirilmesi Projesi’nin 
(MADAD) 4. Yönlendirme Komitesi Toplantısı 8 
Aralık 2022 tarihinde çevrim içi ortamda 
gerçekleştirildi. 

Proje uygulamalarında gelinen son aşamaların 
değerlendirildiği, FAO yetkilileri tarafından 
projeye ilişkin sunumların gerçekleştirildiği ve 
program uygulamalarına yönelik görüş ve 
önerilerin ele alındığı toplantıya FAO, AB 
Türkiye Delegasyonu, Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanlığı ve Bakanlığımız yetkilileri 
tarafından katılım sağlandı.  

Toplantının açılışını gerçekleştiren AB ve Dış 
İlişkiler Genel Müdürü Fuat Kasımcan 
konuşmasında; AB, FAO, Uluslararası Donörler 
ve İlgili Kamu Kurumlarımız ile Bakanlık 
işbirliğinde ortak çabalarla bugüne kadar dokuz 
proje tamamlandığını, iki projenin ise devam 
ettiğini, bu projelerde dönemsel olarak 
değişmekle birlikte iki bini geçen sayıda 
faydalanıcıya istihdam imkanı sağlandığı ifade 
ederek Tarım ve Orman İl Müdürlüklerimiz ve 
Bakanlığımızın Merkez Birimlerinin bu süreç 
içerisinde, hem bilgi birikimlerini sahaya 
aktardıklarını hem de bu alanda edindikleri 
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deneyimle kurumsal kapasitelerini artırdıklarını 
sözlerine ekledi. 

Sözlerinin devamında Kasımcan, proje 
süresince;  

• İklim Dostu Tarım teknolojileri, İyi Tarım 
Uygulamalarının faydalanıcılara tanıtılmasının; 

• Çiftçi saha okulu eğitimlerinin yanı sıra 
girişimcilik desteklerinin verilmiş olmasının; 

• İŞKUR Hizmet Noktalarının İl Müdürlüklerimiz 
bünyesinde kurulmasının; 

• Kadın Kooperatiflerinin desteklenmesi ve 
Tarımsal İşletmelerin Desteklenmesi için Hibe 
Programının uygulanmasının; projeye çok 
boyutluluk kazandırdığını ve projeye örnek 
proje niteliğini kazandırdığını vurgulayarak; şu 
ana kadar, tüm faydalanıcı illerde toplam 1600 
kişiye istihdam sağlanmasının ortak çabaların 
sonuç verdiğini göstermesi açısından önemli 
olduğunu ifade etti. 

Tarih: 08.12.2022 

“Gıda Okuryazarlığı Kapasitesinin 
Geliştirilmesi Projesi” Kapanış Toplantısı 
Gerçekleşti  

 

Bakanlığımız AB ve Dış İlişkiler Genel 
Müdürlüğü ve Gıda ve Kontrol Genel 
Müdürlüğü’nün Birleşmiş Milletler Gıda ve 
Tarım Örgütü (FAO) ile iş birliği halinde 

yürüttüğü “Gıda Okuryazarlığı Kapasitesinin 
Geliştirilmesi Projesi (Capacity Building on Food 
Literacy)” kapanış toplantısı 14 Aralık 2022 
tarihinde Ankara’da hibrit olarak 
gerçekleştirildi.  

Proje kapsamında oluşturulan “Türkiye Gıda 
Okuryazarlığı Stratejisi ve Eylem Planı”, akademi 
temsilcileri ile Milli Eğitim Bakanlığı, Sağlık 
Bakanlığı, Ticaret Bakanlığı ve Radyo ve 
Televizyon Üst Kurulu’ndaki paydaşlar ile 
paylaşılarak önümüzdeki süreçte 
gerçekleşebilecek iş birliği alanları görüşüldü.  

Şubat 2021 tarihinde başlayan proje ile 
oluşturulan “Türkiye Gıda Okuryazarlığı 
Stratejisi ve Eylem Planı” çerçevesinde 
kamuoyuna doğru bilgi sağlamak adına ilerdeki 
dönemlerde de faaliyetler gerçekleştirilecek.  

Tarih: 14.12.2022 

ORTAK PİYASA DÜZENİ STRATEJİ BELGESİ 
ÇALIŞTAYI 2 ARALIK 2022 tarihinde 
gerçekleştirildi 

 

Avrupa Birliği Katılım Öncesi Yardım Aracı (IPA) 
ile Tarım ve Kırsal Kalkınma Sektörü - Kurumsal 
Kapasite Geliştirme Alt Sektörü altında 2017-
2018 yılları arasında Bakanlığımızca uygulanmış 
olan  "Ortak  Piyasa  Düzeni  (OPD) 
Gerekliliklerine Uyum İçin Strateji Hazırlanması 
Teknik Yardım Projesi" (OPD Projesi) 
kapsamında hazırlanan Strateji Belgesi, ilgili tüm 
Kamu Kurumlarımıza iletilmiş ancak sektörde ve 
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küresel çapta yaşanan gelişmeler neticesinde 
revizyona ihtiyaç duymuştur. 

Tamamlanmış olan bu projemizin etkilerini 
sürdürmek, Belge'ye ilişkin farkındalığı artırmak 
ve gerekli güncellemeleri yapabilmek amacıyla 2 
Aralık 2022 tarihinde Bakanlığımız Avrupa 
Birliği ve Dış İlişkiler Genel Müdürlüğü 
tarafından OPD Strateji Belgesi Çalıştayı 
düzenlendi. 

Etkin ve etkili bir şekilde interaktif bir 
yaklaşımla gerçekleştirilen Çalıştayda ilgili tüm 
kurum ve bakanlık birimlerimizle görüş 
alışverişleri yapılmış ve revizyon ihtiyacına 
ilişkin geri bildirimler toplanmıştır. 

Çalıştay Sonuç Raporu, ilerleyen günlerde ilgili 
kurum ve birimlerle paylaşılacaktır. 

Haber tarihi ve  Kaynağı: 2 Aralık 2023-   
https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Habe
r/689/Ortak-Piyasa-Duzeni-Strateji-Belgesi-
Calistayi-2-Aralik-2022-Tarihinde-
Gerceklestirildi 

AVRUPA YEŞİL MUTABAKATI EĞİTİMİ 7 
ARALIK 2022 tarihinde gerçekleştirildi 

 

7 Aralık 2022 tarihinde, geçtiğimiz yıl ilki 
gerçekleştirilen Avrupa Yeşil Mutabakatı 
eğitiminin devamı niteliğinde olan bir eğitim 
programı gerçekleştirildi. Eğitim Programı Genel 
Müdürümüz Sn. Fuat KASIMCAN ve Avrupa 
Birliği Türkiye Delegasyonu Ekonomi ve Sosyal 
Kalkınma Bölüm Başkanı Sn. Angel Gutierrez'in 
açılış konuşmaları ile başladı.  

Tüm sektör paydaşlarının ve eğitim sunumları 
gerçekleştirmek üzere değerli öğretim 
üyelerinin katılımı ile gerçekleştirilen 
programda interaktif bir yaklaşımla Avrupa 
Yeşil Mutabakatı, ülkemizce hazırlanan eylem 
planı ve takvimi, AB'de Organik Tarım 
Çalışmaları, AB Biyoçeşitlilik Stratejisi, Toprak 
ve Orman Stratejileri, Tarım ve Orman 
Bakanlığı'nın yeşil mutabakata uyum çalışmaları 
hakkında sunumlar gerçekleştirildi. 

Haber Tarihi ve Kaynağı: 7 Aralık 2022 

https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Habe
r/690/Avrupa-Yesil-Mutabakati-Egitimi-7-
Aralik-2022-Tarihinde-Gerceklestirildi 

Eski Komiser, OTP'yi rafa kaldırmanın hiçbir 
zaman masada olmadığını söylüyor 

 

Reformun yaratıcısı Phil Hogan, EURACTIV'e bir 
röportajda, 2020 sonrası AB çiftçilik 
sübvansiyon programı için orijinal teklifin geri 
çekilmesinin Avrupa Komisyonu için hiçbir 
zaman bir seçenek olmadığını söyledi. 

1 Ocak 2023'ten itibaren uygulanmaya 
başlayacak olan Ortak Tarım Politikası (OTP) 
reformu, bir önceki Komisyon yetkisi altında 
başlatılmıştı ve kurumsal süreklilik ilkesi 
doğrultusunda mevcut von der Leyen yönetimi 
tarafından onaylanmıştı. 

Ancak selefleri tarafından ileri sürülen yasa 
tekliflerini geri çekme yetkisi mevcut 
Komisyon'da olduğundan, STK'lar ve Yeşil 
milletvekilleri, Avrupa Yeşil Mutabakatı'nın ana 
hedeflerinden uzaklaşmak olarak 
değerlendirilen  revizyonu durdurmak için 
2020'de bir kampanya başlattı . 

https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Haber/689/Ortak-Piyasa-Duzeni-Strateji-Belgesi-Calistayi-2-Aralik-2022-Tarihinde-Gerceklestirildi
https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Haber/689/Ortak-Piyasa-Duzeni-Strateji-Belgesi-Calistayi-2-Aralik-2022-Tarihinde-Gerceklestirildi
https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Haber/689/Ortak-Piyasa-Duzeni-Strateji-Belgesi-Calistayi-2-Aralik-2022-Tarihinde-Gerceklestirildi
https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Haber/689/Ortak-Piyasa-Duzeni-Strateji-Belgesi-Calistayi-2-Aralik-2022-Tarihinde-Gerceklestirildi
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/gretas-army-turns-again-to-eu-parliament-to-scrap-the-cap/
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/gretas-army-turns-again-to-eu-parliament-to-scrap-the-cap/
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Eski tarım Komiseri Phil Hogan, "Bu, yalnızca bir 
veya iki Komiserin Komisyon önerisini geri 
çekmemiz gerektiği görüşünü ifade etmesiyle 
oldu, ancak Komisyonun bu öneriyi geri 
çekmeye hiçbir zaman ciddi bir niyeti olmadı," 
dedi. 

O dönemde, Komisyon Başkan Yardımcısı Frans 
Timmermans'ın bu olasılığa işaret etmesi ve 
hem Avrupa Parlamentosu'ndaki hem de AB 
Konseyi'ndeki milletvekillerinin şaşkınlık ve 
öfkeyle tepki vermesi nedeniyle, konu kurumsal 
bir krizi tetikleme riskini taşıyordu. 

Komisyon sonunda, üçlü aşamada, yani üye 
devletler ile Avrupa Parlamentosu Üyeleri 
arasında yasama girişimini değiştirmek için 
yapılan görüşmelerin hali hazırda devam 
etmekte olduğu dönemde, anlaşmazlığı 
yumuşatmayı başardı. 

Hogan, "Meslektaşım ve iyi arkadaşım, Komiser 
Wojciechowski, işi son birkaç yılda tamamladı ve 
kendisinin ve ekibinin orijinal teklifin 
beklentilerini karşılama açısından iyi bir iş 
çıkardığını düşünüyorum" dedi. 

OTP 'O'sunu kaybetmeyecek 

Üye devletler artık programın sözde ulusal 
stratejik planlar aracılığıyla uygulanmasıyla 
görevlendirildiğinden, teklifin yapıldığı tarihteki 
ana endişelerden biri OTP'nin yeniden 
kamulaştırılması riskiydi.  

Bu politika geliştirmeyi eleştirenler için bu, OTP 
kısaltmasındaki 'O' harfinin silinmesi, yani 
'Ortak' boyutunun kaybedilmesi ile 
sonuçlanabilir. 

“Bu iddiaya hiçbir şekilde katılmıyorum. Yıllar 
geçtikçe, üye devletlere politikanın uygulanması 
için seçenekler belirleme konusunda her zaman 
serbestlik tanıdık. Her bölge aynı olamaz,” dedi 
Hogan. 

Bu nedenle, teklif, girdileri azaltmak ve 
dolayısıyla çiftçilerin maliyetlerini azaltmak için 
yalnızca daha fazla sürdürülebilirlik, daha 

sağlıklı beslenme ve tarımın daha fazla 
dijitalleşmesi ile ilişkili Avrupa çapında ilkeler 
oluşturdu. 

"Tabii ki, yeni bir şeyi uygularken, ona bağlı daha 
fazla bürokrasi olacağı için her zaman zorluk 
vardır" diye ekledi. 

Hogan, özellikle reformun en önemli yeniliği 
olan eko-şemalar ile ilgili olarak, üye devletlerin 
ve Komisyonun, politikanın Avrupalı çiftçiler 
için mümkün olduğunca basitleştirilmesini 
sağlamak için daha da yakın çalışabileceğini 
umuyor. 

Eko-programlar, geçmiş programda tanıtılan 
yeşil doğrudan ödemelerin yerini alır ve çevresel 
hedeflere ulaşmada önemli olduğu düşünülen 
belirli tarımsal uygulamalar için çiftçileri 
ödüllendirmek üzere tasarlanmış ek çevresel 
eylemlerden oluşur. 

Avrupa gıda güvenliğinin ötesinde 

OTP reformunu başlatan kişiye göre, reformun 
amacı, gıda güvenliğinin yalnızca Avrupa Birliği 
için değil, aynı zamanda dünyanın geri kalanına 
yönelik politika yönelimi açısından da önemli bir 
konu olmasını sağlamak. 

Hogan, “AB politika yapıcılarının, Avrupa'nın 
yoksul insanları için yeterli gıdaya sahip 
olmamızı ve aynı zamanda Avrupalı çiftçilerin, 
özellikle Afrika'daki komşularımız için gerekli 
gıdayı üretebilmelerini sağlamak için 
politikalara iyice bakmaları gerekiyor.” dedi. 

Hogan, Ukrayna'daki savaş bağlamında tarımsal 
üretimdeki gelişmelerden de endişe duymaya 
devam ettiğini söyledi. “Avrupa tarım 
tarihimizden, II. Dünya Savaşı'ndan sonra 
kıtamızın bazı bölgelerinde açlıktan ölen 
insanlar olduğunu öğrendik. Bugün genç 
nüfusumuzun çoğu muhtemelen bunun farkında 
değil” diye uyardı. 

OTP'nin, Avrupa vatandaşlarına yiyecek sağlama 
ihtiyacına ilişkin tarihi deneyimden doğduğunu 
hatırlattı. “Son tahminlere göre şu anda tüm AB 

https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/commission-back-pedals-on-cap-withdrawal-after-rattling-farm-ministers/
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vatandaşlarının beşte biri potansiyel olarak gıda 
güvensizliği yaşıyor. Bu çok endişe verici bir 
gelişme" dedi. 

Haber Tarihi: 23 Aralık 2023 

Haber ve Fotoğraf Kaynağı:  

https://www.euractiv.com/section/agriculture
-food/interview/scrapping-the-cap-was-never-
on-the-table-says-former-commissioner/ 

Alman medyası, 'haksız' AB tarım 
sübvansiyonu dağıtımı tartışmasını yeniden 
alevlendirdi 

Çeşitli Alman medyası tarafından yapılan 
araştırmalar, AB tarım sübvansiyonlarının 
dağılımına ilişkin tartışmayı yeniden 
alevlendirdi çünkü fonlar büyük ölçüde tarım 
alanına göre tahsis ediliyor ve bu da özellikle 
büyük tarım şirketlerine fayda sağlıyor. 

Almanya'daki çiftlikler, 2014'te başlayan ve bu 
yıl sona erecek olan finansman döneminde 
AB'nin Ortak Tarım Politikası (CAP) aracılığıyla 
yaklaşık 53 milyar Euro aldı. Bu, sekiz yıl 
boyunca çiftlik başına ortalama 127.000 €'ya 
tekabül ediyor. 

Ancak, Süddeutsche Zeitung, NDR ve WDR 
tarafından 2 Aralık Cuma günü yayınlanan ortak 
araştırmaya göre, finansman rakamları büyük 
ölçüde çiftlik büyüklüğüne bağlı olduğundan, 
ortalama tablonun tamamını göstermiyor. 
Araştırmaya göre, Almanya'daki en büyük 
alıcıların ilk %1'i, tüm AB tarım fonlarının 
neredeyse dörtte birini alırken, çiftliklerin 
%50'sini oluşturan en küçük çiftlikler, 
sübvansiyonların toplam %8'ini aldı. 

Daha büyük çiftliklerin daha fazla AB OTP parası 
alması şaşırtıcı değil, çünkü OTP fonunun büyük 
bir kısmını oluşturan sözde doğrudan ödemeler 
genellikle hektar başına ödenir. 

Odak noktasında küçük ve orta ölçekli 
çiftlikler 

Ancak araştırmaya göre, hem bir bütün olarak 
AB hem de Almanya küçük çiftliklere özel destek 
sağlama hedefini belirlemiş olsalar da, büyük ve 
küçük çiftlikler arasındaki uçurum giderek 
açılıyor. 

Yılsonunda sona eren mevcut doğrudan ödeme 
sisteminde, Almanya'da küçük ve orta ölçekli 
çiftliklerin yararlandığı sözde yeniden dağıtım 
primi var. Bu, küçük çiftliklerdeki toplam alanın 
daha büyük bir yüzdesini oluşturan hektarlar 
için ek bir prim. 

Mevcut OTP'nin hazırlandığı 2014 yılından önce, 
federal hükümet prim tutarlarını 150.000 €'nun 
üzerine düşürmek yerine bu seçeneği tercih 
etmişti – bu, AB hukuku kapsamında da izin 
verilecek bir seçenektir. 

Ocak ayından itibaren reforme edilen OTP 
kapsamında fonların dağılımının nasıl 
gelişeceğini zaman gösterecek. 

Almanya'nın, her AB ülkesinin 2023'ten itibaren 
yeni AB tarım politikasını ulusal düzeyde nasıl 
uygulamayı planladığını açıklaması gereken 
Ulusal Strateji Planı, küçük ve orta ölçekli 
işletmelerin desteklenmesinden "özel bir 
finansman önceliği" olarak bahsediyor.  

Gelecekte, yeniden dağıtım primi, doğrudan 
ödemelerin %30'unu oluşturacak. 

 

Tarihsel farklılıklar 

Bu arada, Almanya'da, büyük şirketler ve küçük 
çiftlikler hakkındaki tartışmanın da güçlü bir 
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bölgesel bileşeni var çünkü genellikle yerel 
olmayan yatırımcıların sahip olduğu büyük 
çiftlikler çoğunlukla Doğu Almanya'da 
bulunuyor. Batı Almanya eyaletlerinde ise tarım 
çok daha küçük çiftlikler etrafında örgütleniyor. 

Kuzey Ren-Vestfalya eyalet parlamentosunda 
Yeşiller'in tarım sözcüsü Norwich Rüße, bunun 
tarihsel nedenlerden kaynaklandığına inanıyor. 

Geçen yıl EURACTIV'e verdiği demeçte, büyük 
ölçekli ekilebilir çiftliklerin ortaya çıkmasına 
neden olan şeyin yalnızca İkinci Dünya 
Savaşı'ndan sonra komünist rejim altında Doğu 
Almanya'da tarımın kollektifleştirilmesi 
olmadığını, aynı zamanda farklı tarımsal yapının 
mihenk taşının daha önce atıldığını söyledi. 
Örneğin, Batı Almanya'daki köylü kurtuluşu 
döneminde, bireysel kiracı çiftçiler topraklarını 
soylulardan satın alırken, Elbe nehrinin 
doğusundaki toprakların büyük bir kısmı 
soyluların elinde toplanmış olarak kaldı, diye 
açıkladı. 

Uygulamada bu, toplamda iki Batı Almanya 
eyaleti - Bavyera ve Aşağı Saksonya - 
sübvansiyonlardan en fazla yararlanan ülkeler 
olmasına rağmen, Doğu Almanya'daki çiftliklere 
ödenen bireysel meblağların ortalama olarak 
batıdakinden önemli ölçüde daha yüksek olduğu 
anlamına geliyor. 

Bölge ödemeleri yerine kamu yararına 
hizmetler mi? 

Aynı zamanda, OTP kapsamındaki doğrudan 
ödemeler dışındaki faktörler de küçük ve orta 
ölçekli çiftliklerin ekonomik durumunda rol 
oynar - örneğin, kriz durumunda ne kadar hızlı 
ve ne kadar ödeme yapılıyor?  

EURACTIV ile yakın zamanda yapılan bir 
röportajda, AB Tarımdan Sorumlu Komisyon 
Üyesi Janusz Wojciechowski, yaklaşmakta olan 
OTP reformunun kriz yönetimi araçlarına daha 
fazla odaklanması çağrısında bulundu. 

Tarım, çevre koruma ve bilimden temsilcilerin 
yer aldığı ve geçen yıl sürdürülebilir tarıma 

geçişle ilgili nihai raporunu sunan 
Almanya'nın Tarımın Geleceği Komisyonu da 
dahil olmak üzere birçok paydaş, alan bazlı tarım 
sisteminden köklü bir değişim çağrısında 
bulunuyor.  

Uzman kuruluşa göre, iklim ve çevre koruma 
önlemleri gibi halka yönelik somut hizmetler için 
çiftçilere OTP aracılığıyla ödeme yapılmalı. 

Bu, sübvansiyonların artık çiftlik büyüklüğü ile 
doğrudan bağlantılı olmadığı anlamına geliyor. 

Haber Tarihi: 6 Aralık 2022 

Haber ve Fotoğraf Kaynağı: 
https://www.euractiv.com/section/agriculture
-food/news/german-media-reignite-debate-on-
unfair-eu-farm-subsidy-distribution/ 

Avrupa Komisyonu, 2023 yılı için Sağlık ve 
Gıda Denetim ve Analiz Çalışma Programı’nı 
Yayımladı 

 

Avrupa Komisyonu, gıda ve yem güvenilirliği, 
gıda kalitesi, hayvan sağlığı ve refahı, bitki 
sağlığı, kalitesi ve insan sağlığının belirli 
alanlarında AB standartlarının üye ülkelerde ve 
AB'ye ihracat yapan üçüncü ülkelerde gerektiği 
gibi uygulandığını doğrulamak için 2023 yılında 
288 kontrol gerçekleştirmeyi planlıyor. Ayrıca, 
talebe dayalı ek kontroller de gerçekleştirilecek. 

Bu 288 kontrolün 165'i denetim ve benzeri 
kontroller ve 123'ü AB üye ülkelerin ve üçüncü 

https://www.euractiv.de/section/landwirtschaft-und-ernahrung/video/ost-und-westdeutsche-landwirtschaft-vor-neuen-herausforderungen/
https://www.proplanta.de/karten/agrarsubventionen_2021_top-empf%C3%A4nger_liste-uebersichtskarte1653383570.html
https://www.proplanta.de/karten/agrarsubventionen_2021_top-empf%C3%A4nger_liste-uebersichtskarte1653383570.html
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/agriculture-commissioner-cap-budget-too-small-to-face-future-crises/
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/german-commission-urges-phase-out-of-cap-direct-payments/
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/german-media-reignite-debate-on-unfair-eu-farm-subsidy-distribution/
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/german-media-reignite-debate-on-unfair-eu-farm-subsidy-distribution/
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/german-media-reignite-debate-on-unfair-eu-farm-subsidy-distribution/
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ülkelerin kontrol sistemlerini değerlendiren 
analizler (Belge kontrolleri) olacak. 

Planlanan kontrollerin seçimi, kapsamlı bir 
önceliklendirme sürecinden kaynaklanıyor. Bu 
önceliklendirme, yasal yükümlülüklere, ilgili 
sektörlerde ortaya çıkan risklere ve Komisyonun 
siyasi önceliklerine, özellikle Çiftlikten Çatala 
Stratejisi’ne dayanıyor. 

Denetimlerin ve benzeri kontrollerin sonuçları 
Avrupa Komisyonu'nun internet sitesinde 
kamuoyuna duyurulmaktadır. 

Bu kontroller, AB tüketicilerini korumak için 
tasarlanmış olup çalışma programı ayrıca 2023 
için planlanan diğer faaliyetleri de 
kapsamaktadır. Bunlar arasında, “Daha 
Güvenilir Gıda için Daha İyi Eğitim (BTSF)” 
programının yönetimi, pestisitlerin 
sürdürülebilir kullanımına ilişkin politikanın 
geliştirilmesi, AB gıda sisteminin çevresel ayak 
izinin azaltılmasına katkıda bulunulması ve çok 
yıllı ulusal kontrol planlarına ve ulusal denetim 
sistemlerine ilişkin üye ülke yetkilileri ağlarının 
yönetimi yer almaktadır. 

2023 yılı Sağlık ve Gıda Denetimleri ve Analiz 
Programı’nın detayları hakkında bilgi almak için 
lütfen tıklayınız. 

Haber ve Fotoğraf Kaynağı: 
https://ec.europa.eu/food/audits-
analysis/news/details/142 , 13 Aralık 2022 

Zoonotik hastalıklar ve gıda kaynaklı 
salgınlar artmakla birlikte pandemi öncesi 
seviyelerin altında  

 

Avrupa Gıda Güvenilirliği Otoritesi (EFSA) ve 
Avrupa Hastalık Önleme ve Kontrol Merkezi 
(ECDC) tarafından yayımlanan son Yıllık AB Tek 
Sağlık Zoonoz Raporu, 2021'de bildirilen 
zoonotik hastalık ve gıda kaynaklı salgın 
vakalarında bir önceki yıla göre genel bir artış 
olduğunu, ancak seviyelerin halen pandemi 
öncesi yılların çok altında olduğunu ortaya 
koyuyor. 

Bildirilen vakalarda ve salgınlarda pandemi 
öncesi yıllara kıyasla genel düşüş, muhtemelen 
2021'de hala yürürlükte olan COVID-19 kontrol 
önlemleriyle bağlantılıdır. Vaka sayısı pandemi 
öncesi seviyeleri aşan Yersiniosis ve gıda 
kaynaklı Listeriosis salgınları ise birkaç istisna 
arasında yer almaktadır.  

Gıda kaynaklı salgınların en sık nedeni, toplamın 
%19,3'ünü (773) oluşturan Salmonella idi. Gıda 
kaynaklı salgınlar, en az iki kişinin aynı 
kontamine gıdadan aynı hastalığa yakalandığı 
olaylar olması bakımından, bildirilen genel 
hastalık vakalarından farklıdır. Salmonellosis 
salgınlarının en yaygın kaynakları yumurta, 
yumurta ürünleri ve çeşitli malzemelerden 
oluşan “karışık gıdalar” idi. 

Listeria monocytogenes'in (23) neden olduğu 
salgınların sayısı şimdiye kadar bildirilen en 
yüksek sayıydı. Bu durum, bilim adamlarının 
salgınları daha iyi tespit etmesine ve 
tanımlamasına olanak tanıyan tüm genom 

https://food.ec.europa.eu/horizontal-topics/official-controls-and-enforcement/health-and-food-audits-and-analysis_en
https://food.ec.europa.eu/horizontal-topics/official-controls-and-enforcement/health-and-food-audits-and-analysis/work-programmes_en#most-recent-work
https://ec.europa.eu/food/audits-analysis/news/details/142
https://ec.europa.eu/food/audits-analysis/news/details/142
https://www.efsa.europa.eu/en/efsajournal/pub/7666
https://www.efsa.europa.eu/en/efsajournal/pub/7666
https://www.efsa.europa.eu/en/topics/topic/molecular-typing
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dizileme tekniklerinin artan kullanımıyla 
bağlantılı olabilir. 

Rapor ayrıca, zorunlu olarak salgınlarla 
bağlantılı olmayan, genel  olarak bildirilen 
zoonotik hastalık vakalarını da kapsamaktadır. 
Campylobacteriosis en sık bildirilen zoonoz 
olmaya devam ediyor ve bildirilen vaka sayısı 
2020'de 120.946 iken 127.840'a yükselmiştir. 
Hastalığın en yaygın kaynağı, tavuk ve hindi eti 
olarak belirlenmiştir. Salmonellosis, 2020'de 
52.702 kişiye kıyasla 60.050 kişiyi etkileyen ve 
en çok bildirilen ikinci zoonotik hastalık oldu. En 
yaygın olarak bildirilen diğer hastalıklar ise 
Yersiniosis (6.789 vaka), Shigatoksin üreten E. 
coli'nin neden olduğu enfeksiyonlar (6.084 
vaka) ve Listeriosis (2.183 vaka) idi. 

Rapor ayrıca Mycobacterium bovis/caprae, 
Brucella, Trichinella, Echinococcus, Toxoplasma 
gondii, kuduz, Q humması, Batı Nil virüsü 
enfeksiyonları ve tularemi ile ilgili verileri de 
içermektedir. 

Ayrıca EFSA, çeşitli etkileşimli iletişim araçları 
yayınlamakta olup bu araçlara aşağıdaki 
bağlantıdan ulaşılabilmektedir.  

Haber ve Fotoğraf Kaynağı: 
https://www.efsa.europa.eu/en/news/zoonoti
c-diseases-and-foodborne-outbreaks-rise-still-
below-pre-pandemic-levels, 13 Aralık 2022 

Kümes Hayvanları ve Su Kuşlarında Avian 
Influenza vakaları artıyor 

 

Avrupa Gıda Güvenilirliği Otoritesi (EFSA), 
Avrupa Hastalık Önleme ve Kontrol Merkezi 
(ECDC) ve AB referans laboratuvarının (EURL) 
en son raporuna göre, Avrupa'da kümes 
hayvanları ve su kuşları arasında kaydedilen 
yüksek derecede patojenik kuş gribi (HPAI) 
vakaları yazdan bu yana arttı. 

Bir önceki raporlama döneminden (Haziran-
Eylül 2022) bu yana deniz kuşu üreme 
kolonilerinde HPAI virüsü tespit sayısı azalırken, 
su kuşları ve kümes hayvanlarında vaka sayısı 
arttı. Yazdan bu yana kümes hayvanlarında 
görülen salgınların sayısındaki artışın, virüsün 
su kuşları aracılığıyla yayılmasıyla bağlantılı 
olduğundan şüpheleniliyor. Vakaların sayısı ve 
gelişimi hakkında ayrıntılı bilgilere, EFSA 
tarafından yayımlanan yeni bir etkileşimli 
panodan ulaşılabilir. 

Devam eden HPAI salgını, Avrupa'da şimdiye 
kadar gözlemlenen en büyük salgındır. Ekim 
2021'den Eylül 2022'ye kadar süren salgının ilk 
yılında, 37 Avrupa ülkesinde kümes 
hayvanlarında toplam 2.520, kapalı alanlardaki 
kuşlarda 227 ve yabani kuşlarda 3.867 mihrak 
bildirilmiştir. Etkilenen çiftliklerde yaklaşık 50 
milyon kuş itlaf edilmiştir. 2022 yazı boyunca 
yabani kuşlarda ve kümes hayvanlarında 
HPAI'nin alışılmadık şekilde devam etmesi, ilk 
kez salgının ilk yılının sonu ile bu yıl Ekim 
2022'de başlayan HPAI sezonunun başlangıcı 
arasında net bir ayrım olmadığı anlamına 
gelmektedir. 

Rapora da katkıda bulunan ECDC, enfeksiyon 
riskinin Avrupa Birliği/Avrupa Ekonomik 
Alanındaki genel insan nüfusu için düşük ve 
mesleki olarak maruz kalan kişiler için düşük ila 
orta seviyeede olduğu sonucuna varmıştır. 

Avrupa Komisyonunun talebi üzerine EFSA şu 
anda kümes hayvanları için HPAI'ye karşı 
aşıların mevcudiyetini ve potansiyel aşılama 
stratejilerini değerlendiriyor. Avrupa İlaç Ajansı 
(EMA) ve EURL'nin de katkı sağladığı bu 
çalışmanın sonucu 2023'ün ikinci yarısında 
açıklanacak. 

https://www.efsa.europa.eu/en/topics/topic/molecular-typing
https://www.efsa.europa.eu/en/news/zoonotic-diseases-and-foodborne-outbreaks-rise-still-below-pre-pandemic-levels
https://www.efsa.europa.eu/en/news/zoonotic-diseases-and-foodborne-outbreaks-rise-still-below-pre-pandemic-levels
https://www.efsa.europa.eu/en/news/zoonotic-diseases-and-foodborne-outbreaks-rise-still-below-pre-pandemic-levels
http://hpai.efsa.aus.vet/
http://hpai.efsa.aus.vet/
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Bağlantılar: Avian Influenza - Genel Bakış Eylül – 
Aralık 2022 

Haber ve Fotoğraf Kaynağı: 
https://www.efsa.europa.eu/en/news/avian-
influenza-cases-poultry-and-water-birds-rise, 
20 Aralık 2022 

Akdeniz ve Karadeniz için 2023 Av Fırsatları 
Belirlendi 

 

13 Aralık 2022 tarihinde Avrupa Birliği 
Balıkçılık Bakanları Akdeniz ve Karadeniz için 
2023 yılı av fırsatlarına karar verdi. Karar ile 
ilgili olarak AB’nin balıkçılıktan sorumlu Çevre, 
Okyanuslar ve Balıkçılık Komiseri Virginijus 
Sinkevičius karar ile ilgili olarak AB ve üye 
devletlerin Akdeniz ve Karadeniz’in durumunu 
iyileştirme konusundaki yükümlülüklerine bağlı 
kaldıklarına dikkat çekerek GFCM (Genel 
Akdeniz Balıkçılık Komisyonu) tarafından 
belirlenmiş olan beş yeni çok yıllı yönetim 
planlarının AB’nin av fırsatlarına 
konulmasındaki başarının bir göstergesi 
olduğunu vurguladı.  

Batı Akdeniz ile ilgili olarak, AB Tüzüğü ile 
Haziran 2019’da benimsenen demersal stoklar 
için AB çok yıllı yönetim planının uygulanmasına 
devam edilmekte.  

Komisyon sürdürülebilir balıkçılık yönetimini 
(Maksimum Sürdürülebilir Ürün) 1 Ocak 2025’e 
kadar sağlama hedefine ulaşabilmek için, AB 
Tüzüğü gerekli tüm yönetim araçlarını ve 

esneklik öğelerinin plan altında yararlanılmasını 
sağlıyor.  Bu amaca ulaşabilmek için trol 
avcılığında av çabasının %7 azaltılmasını derin 
su karideslerinde av limitlerinin ve parakete 
avcılığında çabanın dondurulmasının kontrolü 
gibi ilave yönetim araçları ile birleştirerek 
kullanmayı amaçlamakta. Ayrıca ekosistemin 
dayanıklılığını artırmak için Tüzük 2022 yılında 
trol teknelerine %3,5 ilave av günü sağlayan 
telafi mekanizmasını uzatmakta. Alınan tüm 
tedbirlerin avcılıkta ölüm oranını azaltması 
yanında filolar üzerindeki sosyoekonomik 
etkilerinin de azaltılmasını sağlayacağı 
öngörülüyor.  

Yeni Tüzük ile ilk kez Sicilya Boğazı, Yunan 
Denizi ile Doğu Akdeniz’deki derin su karidesi 
gibi yüksek ticari öneme haiz Akdeniz türlerinin 
yönetimi için av limitleri belirleniyor. Bunun 
yanında GFCM’in Kasım ayındaki genel kurul 
toplantısında kabul edilen yeni çok yıllı yönetim 
planlarından ötürü Akdeniz’in farklı alt 
bölgelerinde yeni av fırsatları belirlenmişti. Av 
limitleri 2021 yılındakilere kıyasla %3 azaltılmış 
ve filo yönetimi tedbirleri ile desteklendi. Ayrıca 
berlam balığı için bir çaba rejimi ortaya 
konularak tüm filolar için kapasitenin 
dondurulması ile desteklendi. Alboran 
Denizi’nde stok iyileşmesini sağlayabilmek için 
mandagöz mercan balığı için av limitleri 2018-
2021 referans dönemine kıyasla %7 azaltıldı ve 
ayrıca kapasite sınırlamaları ile amatör avcılıkta 
kısıtlamalar konuldu.  

Adriyatik Denizi’nde küçük pelajik ve demersal 
stokların yönetim tedbirlerinin uygulanmasına 
devam edilmiş, hamsi için %5, sardalya için 
%9’luk av azaltımı belirlendi. Av çabasında 
demersal troller için %5,2 ve bim trolleri için %3 
azaltım gerçekleştirildi.  

Karadeniz ile ilgili olarak, çaça kotaları 2022 
seviyesinde kalırken, kalkan için toplam 
müsaade edilebilir av miktarları GFCM kararları 
ile uyumlu olarak uzatıldı ve kullanılmamış olan 
AB kalkan kotaları 2021’den 2023’te aktarıldı.  

Kaynak:https://oceans-and-
fisheries.ec.europa.eu/news/fisheries-

https://www.efsa.europa.eu/en/efsajournal/pub/7786
https://www.efsa.europa.eu/en/efsajournal/pub/7786
https://www.efsa.europa.eu/en/news/avian-influenza-cases-poultry-and-water-birds-rise
https://www.efsa.europa.eu/en/news/avian-influenza-cases-poultry-and-water-birds-rise
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/fisheries-ministers-decide-fishing-opportunities-2023-mediterranean-and-black-seas-2022-12-13_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/fisheries-ministers-decide-fishing-opportunities-2023-mediterranean-and-black-seas-2022-12-13_en
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ministers-decide-fishing-opportunities-2023-
mediterranean-and-black-seas-2022-12-13_en  

Fotoğraf Kaynağı: www.Freepik.com  

Avrupa Birliği’nde Sürdürülebilir Balıkçılık 
ile İlgili Düzenlemeler 

 

Her yıl Aralık ayı Avrupa Birliği balıkçılığı 
yönetimi bakımından önemli gelişmeleri 
içeriyor. Bunun sebebi AB Ortak Balıkçılık 
Politikası (OBP) çerçevesinde kota ve av 
çabasının ortak ifadesi olan avcılık fırsatlarının 
gelecek yıl için kararlaştırılması Bu amaçla gerek 
sadece AB üyesi devletler gerekse stokların 
paylaşıldığı AB dışındaki ülkelerle balıkçılık 
yönetim tedbirleri ile ilgili düzenlemeler 
kararlaştırılarak son haline getirilmekte. Bu yılın 
Aralık ayı itibariyle de kuzeydoğu Atlantik kıyı 
devletleri, Birleşik Krallık ve Norveç ile ana 
stokların 2023 yılındaki ortak yönetimi ve av 
fırsatları ile ilgili aldıkları kararlar kamuoyu ile 
paylaşıldı.  

Kuzeydoğu Atlantik için AB, Birleşik Krallık ve 
Norveç arasında yürütülen üçlü istişare 
sonucunda eldeki en iyi bilimsel tavsiye ışığında 
toplam müsaade edilen av miktarı (TAC) olarak 
da bilinen av sınırlarını belirlediler. Uskumru 
için ICES (Denizlerin Kullanımı Uluslararası 
Konseyi) tarafından tavsiye edilen Maksimum 
sürdürülebilir ürün (MSY) 2022 TAC miktarı %2 
azaltılarak 782.066 ton olarak belirlendi. 
Bakalorya için TAC 2022 %81 fazlası olan 

1.359.629 ton, Atlantik-İskandinav sardalyası 
için 2022 TAC miktarının %15 eksiği 511.171 
ton olarak belirlendi. Yapılan anlaşmanın bir 
parçası olarak AB, Norveç, Birleşik Krallık ve ilk 
defa İzlanda ile Grönland 2026 yılından geç 
olmayacak şekilde pelajik stoklar için kontrol 
tedbirlerinin belirlenmesi konusunda anlaştılar. 
AB Norveç ve Birleşik Krallık ile ayrıca Kuzey 
Denizi’ndeki altı ana stoğun üçlü yönetimi 
konusunda mutabakata vardılar. Morina, mezgit, 
kömür balığı, alaska mezgiti, pisi balığı ve 
sardalya balıklarını içeren mutabakat AB 
filolarına 2023 yılı için 300 bin ton avcılık fırsatı 
sağlamakta. Morina, sardalya, pisi ve kömür 
balıkları için belirlenen TAC miktarı tavsiye 
edilen MSY düzeyi ile uyumlu ve anlaşma mezgit 
ve berlam ile ilgili olarak her birinin toplam 
müsaade edilen av miktarı için %30 artışla 
beraber kısıtlama getirdi.  

Birleşik Krallık ile Kuzeydoğu Atlantik için 
yapılan anlaşmalar 74’ten fazla stoğa 
uygulanmakta ve AB filosu için 350 bin tonluk 
avcılık fırsatı sağlamakta, bunun maddi 
değerinin de yaklaşık 1 milyar Avro olduğu 
tahmin edilmekte. AB-Birleşik Krallık İşbirliği 
Anlaşması hükümleri uyarınca paylaşılan ve 
ortak yönetilen balık stokları ile ilgili bu anlaşma 
2023 yılı için TAC’leri belirlemenin yanısıra 
uzunkanat orkinos avcılığı için karşılıklı erişimi 
de düzenlemekte. AB-Birleşik Krallık Balıkçılık 
Özel Komitesi tarafından yürütülen çalışmalar 
kapsamında 2023 yılı içerisinde çaça ve kum 
yılan balığı için istişarelere devam edilecek.  

Tarım ve Balıkçılık Konseyi’nin 13 Aralık 2022 
tarihinde aldığı karar uyarınca Atlantik 
Okyanusu, Kattegat ve Skagerrak bölgelerinde 
AB tarafından yönetilen balık stokları için 2023 
av fırsatları ile derin deniz stokları için 2023-
2024 yılları av fırsatlarını karar bağladı. Bu karar 
AB tarafından yönetilen stoklar için 27 TAC’ı ve 
stok durumu kritik olarak değerlendirilen 
Avrupa yılan balığı  için mevcut yasağı üç ydan 
altı aya genişletmeyi de içeriyor. Anlaşma 
Skagerrak ve Kuzeydoğu Atlantik’te faaliyet 
göstermekte olan 187 AB filo segmenti için 3.5 
milyar Avro’luk bir değeri yansıtmakta. Bu filo 
segmentleri 15.635 aktif tekneyi ve 30.800 tam 

https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/fisheries-ministers-decide-fishing-opportunities-2023-mediterranean-and-black-seas-2022-12-13_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/fisheries-ministers-decide-fishing-opportunities-2023-mediterranean-and-black-seas-2022-12-13_en
http://www.freepik.com/
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zamanlı balıkçıyı içeriyor. İlk defa, bu anlaşma 
Atlantik ve Kuzey denizlerinde 2023 yılı için çok 
ciddi bir artışı göstermekte. Bu artış 2022 yılı ile 
kıyaslandığında toplamda karaya çıkartılan 
ürünlerde 81 milyon Avro’luk bir artış olarak 
açıklanıyor.  

Kaynak: https://bit.ly/3WlHByF , 
https://bit.ly/3Gn3cRA , 
https://bit.ly/3hZm5Ru  

Fotoğraf Kaynağı: Adobe Stock Photos 

Okyanuslarda Yaşanan Sıkıntıların 
Çözümüne Yönelik Hack4Oceans Etkinliği 

 

Okyanuslardaki sıkıntılara çözüm önerilerinin 
toplanması amacıyla gerçekleştirilen etkinlik 
olan #Hack4Oceans etkinliğinin ikincisi Kasım 
ayı içerisinde gerçekleştirildi. İki gün süren 
etkinlikte tüm Avrupa’dan yüzlerce öğrenci bir 
araya geldi. Farklı disiplinlerden öğrenciler 48 
saat süren yoğun işbirliği ve katılım ardından 
okyanus ve iklim değişikliği, deniz çöpü, kıyısal 
ekosistemler ile yeni sürdürülebilir gıdalar ve 
kaynaklar temaları altında fikirlerini jüriye 
sundular.  

Kıyı ekosistemleri teması altında ödülü SeaYou 
projesi kazandı. Proje sanayi ve akademik çevre 
arasında etkili işbirliği aracılığıyla ekosistemin 
korunması ve restorasyonunu hızlandırmayı 
amaçlıyor. Deniz çöpü temasında okyanuslar, 
sürdürülebilirlik ve sağlık için paketleme – POSH 
LABEL projesi ödüle layık görülüyor. Proje 

tüketicilerin ne satın aldıkları ürünlerde 
sürdürülebilirliği işaret edecekleri bir 
paketleme etiketi ile bilinçli ve sürdürülebilir 
seçimler yapmalarına olanak sunmakta. Yeni 
gıda ve sürdürülebilir ekosistemler alanında 
ödül sahibi olan EDU-FOOD projesi Avrupa 
çapındaki uluslararası okullarda beslenme 
rejimine katılmayı amaçlıyor. Bu sayede bilinci 
aşağıdan yukarıya doğru teorik ve pratik 
öğrenme yöntemleri ile artırarak geriye giden 
besin alışkanlıklarını keserek kabul edilebilir 
gelecekçi yiyeceklere doğru artan bir maruz 
kalmayı sağlamaya çabalamakta. Okyanus ve 
iklim değişikliği alanında, “Mavi Dataverse” veri 
alanı ile görsel gerçek zamanlı 3D harita ön ucu 
birbirleri ile bağlantı içerisinde olacak ve yığın 
veri toplulaştırmasını gerçek zamanlı 
güncellemelerle destekleyecek. Elde edilen bu 
veri, izleme ve karbon yutağı olarak kullanılmak 
üzere alglerin korunması aracılığıyla hassas 
deniz türlerinin korunmasına katkı sağlayacak.  

Fotoğraf ve Haber Kaynağı: https://oceans-
and-fisheries.ec.europa.eu/news/are-you-
ready-hack-ocean-hack4oceans-looks-
solutions-oceans-challenges-2022-12-20_en  

Tarım Komitesinin gıda güvenliği 
konusundaki yeni çalışma grubu, bir ihtiyaç 
anketi başlattı. 

DTÖ'nün yeni kurulan gıda güvenliği çalışma 
grubu, 2. Bakanlar Konferansı (MC12) 
tarafından verilen yetki doğrultusunda en az 
gelişmiş ülkelerin (LDC'ler) ve net gıda ithal 
eden gelişmekte olan ülkelerin (NFIDC'ler) gıda 
güvenliği endişelerini ele almak için başlatılan 
yeni çalışma programını tartışmak üzere ilk kez 
7 Aralık 2022'de bir araya gelmiştir. İlk 
toplantıda üyeler, LDC'lerin ve NFIDC'lerin gıda 
güvenliği ihtiyaçlarını ve zorluklarını ve DTÖ 
anlaşmalarında ve kararlarında esneklik 
kullanımlarını değerlendirmek üzere bir ankete 
son şeklini vermiştir. Üyelerin yanıtlarının 
grubun çalışmasına rehberlik etmesi 
beklenmektedir. 

https://bit.ly/3WlHByF
https://bit.ly/3Gn3cRA
https://bit.ly/3hZm5Ru
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/are-you-ready-hack-ocean-hack4oceans-looks-solutions-oceans-challenges-2022-12-20_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/are-you-ready-hack-ocean-hack4oceans-looks-solutions-oceans-challenges-2022-12-20_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/are-you-ready-hack-ocean-hack4oceans-looks-solutions-oceans-challenges-2022-12-20_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/are-you-ready-hack-ocean-hack4oceans-looks-solutions-oceans-challenges-2022-12-20_en
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DTÖ üyeleri 21-22 Kasım 2022 tarihli Tarım 
Komitesi toplantısında Gıda Güvensizliğine Acil 
Müdahaleye İlişkin MC12 Bakanlar 
Deklarasyonunda tanımlanan yetki 
doğrultusunda bir çalışma programı 
oluşturmuştur. Bu program ile LDC'lerin ve 
NFIDC'lerin zorluklarını ve ihtiyaçlarını ve 
ayrıca DTÖ üyelerinin yanıtlarını daha iyi 
belirlemek için anketlerin kullanılması 
önerilmiştir. Bu anketin amacı çalışma 
programında belirlenen dört tematik alanın her 
biri altındaki tartışmalara rehberlik etmek ve 
bilgi vermek olup: uluslararası gıda pazarlarına 
erişim, gıda ithalatının finansmanı, LDC'lerin ve 
NFIDC'lerin tarım ve üretim direnci ve bir dizi 
yatay konu işbirliğini teşvik etmek gibi konuları 
da kapsamaktadır.  

Grubun koordinatörü Marcel Vernooij, ilk 
çalışma grubu toplantısının ana amacının, 
"çalışma grubunun birkaç organizasyonel 
düzenlemesini tartışmak ve esaslı çalışmamıza 
başlamak için ilk ankette grubun desteğini 
almak" olduğunu söylemiştir. 

LDC ve ACP (Afrika, Karayip ve Pasifik Ülkeleri) 
grupları da dahil olmak üzere birçok gelişmekte 
olan üye, anketin çalışma grubuna, akut gıda 
istikrarsızlığına yanıt verme dirençlerini 
artırmak amacıyla EAGÜ'lerin ve NFIDC'lerin 
ihtiyaçlarını belirlemede yardımcı olması 
gerektiğini belirtmiştir. Gelişmekte olan bu 
üyeler ayrıca, DTÖ Sekreterliği'nin 
G/AG/W/227 belgesinde derlendiği gibi, DTÖ 
anlaşmalarında mevcut olan LDC'ler ve 

NFIDC'ler için bir dizi esneklik nedeniyle, tüm 
üyelerin ankete yanıt vermesi gerektiğini 
savunmuştur.  

Avustralya, Brezilya, Çin, Kosta Rika, Hindistan, 
Uruguay ve Amerika Birleşik Devletleri, anketin 
sonuçlandırılmasına yardımcı olmak için girdi 
sağlamış olup, anketin odak noktasının çalışma 
programından sapmaması gerektiğini ve 
G/AG/35'te belirtilen üzerinde anlaşmaya 
varılan tematik konular tarafından 
yönlendirilmesi gerektiğini de belirtmişlerdir. 

Bazı üyeler, soruların tarafsız olması ve 
beklenen yanıtlarda doğrudan veya dolaylı bir 
ipucundan kaçınılması gerektiğini belirterek, 
anketlerin aşırı derecede ayrıntılı veya külfetli 
olmaması gerektiği de not edilmiştir. Bu 
bağlamda, bazı üyeler üzerinde anlaşmaya 
varılan çalışma programının tüm tematik 
alanlarını kapsayan tek ve kapsamlı bir anketi 
tercih etmiştir. 

Ayrıntılı tartışmaların ardından üyeler, yedi 
sorudan oluşan ankete son şeklini vermiştir. 
Toplantıyı kapatan Bay Vernooij, yapıcı 
katılımları için üyelere teşekkür etmiştir. 
Sonraki adımları vurgulayarak, üyeleri ankete 3 
Şubat 2023'e kadar yanıt vermek için ellerinden 
gelenin en iyisini yapmaya davet etmiştir.  

https://www.wto.org/english/news_e/news22
_e/agri_07dec22_e.htm 

Genel Müdürlüğümüz bünyesinde dış kaynaklı 
projelerin izlenmesi faaliyetlerine iki dönem 
halinde 39 projenin izlenmesi ile devam 
edilmektedir. Dış Kaynaklı Proje envanterinde 
kayıtlı 180+(18 adet) projeye ilişkin ilerleme 
raporu incelenmesi yapılmıştır. İzleme 
faaliyetleri kapsamında ortaya çıkan bazı çarpıcı 
verilere aşağıda yer verilmiştir. 

 IPA (Katılım Öncesi Mali Yardım Aracı) ve 
TKDK tarafından uygulanan IPARD (Katılım 
Öncesi Mali Yardım Arası Kırsal Kalkınma 
Bileşeni) projeleri hariç 

 Devam Eden Toplam Dış Kaynaklı Proje 
Sayısı: 118 

https://www.wto.org/english/news_e/news22_e/agri_07dec22_e.htm
https://www.wto.org/english/news_e/news22_e/agri_07dec22_e.htm
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 Tamamlanan Toplam Dış Kaynaklı Proje 
Sayısı: 67 

 Devam Eden Projeler Toplam Bütçe: 1.05 
milyar Avro  

 Devam Eden Projeler Hibe Miktarı: 70 
milyon Avro  

 Devam Eden Projeler Kredi Miktarı: 782 
milyon Avro  

 Ulusal Katkı Miktarı: 196 milyon Avro 

Dünya Bankası (661 milyon Avro), GEF (215 
milyon Avro), IFAD (144 milyon Avro), projeleri 
portföyde toplam bütçe büyüklüğü bakımından 
öne çıkmaktadır. Bunların dışında AB 
Programları, ikili işbirlikleri veya diğer 
uluslararası organizasyonlarla yürütülen 
projeler de mevcuttur. 

İzleme ve Değerlendirme Eğitimi ve Tecrübe 
Paylaşım Toplantısı 05-06 Aralık 2022 
Tarihinde Gerçekleştirildi. 

 

Bakanlığımızın "Dış Kaynaklı Proje İzleme ve 
Değerlendirme Kapasitesinin Arttırılması" 
yatırım projesi kapsamında, dış kaynaklı 
projeler izleme sürecinde yer alan Bakanlığımız 
Proje İzleme Uzman Havuzu (PİH)'te görevli 
personelin katılımlarıyla "İzleme ve 
Değerlendirme Eğitimi ve Tecrübe Paylaşım 
Toplantısı" 05-06 Aralık 2022 tarihleri arasında 
gerçekleştirilmiştir. Toplantıya AB Başkanlığı, 
FAO, TÜBİTAK, Ankara Kalkınma Ajansı, Ulusal 
Ajans ve CFCU'dan uzmanlar konuşmacı olarak 
katılmış, kurumlarında yapmış oldukları izleme 
ve değerlendirme süreçlerine ilişkin bilgi ve 

tecrübelerini katılımcılarla interaktif olarak 
paylaşmıştır. 

DIŞ KAYNAKLI PROJELER İZLEME 
TOPLANTISI GERÇEKLEŞTİRİLDİ 

2022 yılı Dış Kaynaklı Projeler II. İzleme 
Toplantısı, 28 Aralık 2022 tarihinde Avrupa 
Birliği ve Dış İlişkiler Genel Müdürü Sayın Fuat 
KASIMCAN başkanlığında çevrimiçi olarak 
gerçekleştirildi. Toplantıya, Birimleri tarafından 
yürütülen dış kaynaklı projelere ilişkin tüm 
kayıtların tutulması ile projeye ilişkin tüm bilgi 
ve belgelerin Genel Müdürlüğümüz ile 
paylaşılmasından, teknik, idari ve mali 
faaliyetlerinin etkin şekilde yürütülmesinin 
koordinasyonundan ve Genel Müdürlüğümüze 
düzenli bilgi akışının temininden sorumlu olan 
Proje Temas Noktaları katılım sağladı.  

 

Toplantıda, dış kaynaklı proje envanterine 
ilişkin güncel durum, Dış Kaynaklı Proje İzleme 
Sistemi, dış kaynaklı projelerin izleme ve 
ilerleme raporları ilgili hususlar, Proje Temas 
Noktaları görüşleri ele alındı. 
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Bakanlığımızın merkez, bağlı ve ilgili birim 
yöneticilerine yönelik olarak 14 Aralık 2022 
tarihinde Bakanlığımız kampüsü ana binada 
bulunan Mehmet Akif Ersoy Konferans 
Salonu’nda Dışişleri Bakanlığı işbirliğiyle “ Son 
Gelişmeler Çerçevesinde Türk Dış Politikası ve 
Genel Protokol Kuralları” konulu konferans 
gerçekleştirilmiştir. 

 

Son Gelişmeler Çerçevesinde Türk Dış Politikası 
konulu konferans Daire Başkanı Özkan Duman 
tarafından verilmiş olup, Genel Protokol 
Kuralları konulu eğitim ise Daire Başkanı Yunus 
Emre Koçak tarafından verilmiştir. 

Tarım ve Orman Bakanımız Sayın Vahit Kirişci, 
Slovenya Tarım, Gıda ve Ormancılık Bakanı Irena 
Şinko’nun davetine icabetle 1-2 Aralık 2022 
tarihlerinde Slovenya’ya bir çalışma ziyareti 
gerçekleştirmiştir. 

 

Sayın Bakanımız ve  Slovenya Tarım, Gıda ve 
Ormancılık Bakanı Irena Sinko ile görüşmüştür. 
Müzakereleri bir gün önce tamamlanmış olan 
Türkiye-Slovenya Tarım ve Ormancılık Ortak 
Yürütme Komitesi’nin 4. Toplantı Tutanağı, her 
iki Bakanın huzurunda, komite eşbaşkanları 
tarafından imzalanmıştır. Daha sonra, Sayın 
Bakanımız, Slovenya Çevre ve Şehircilik Bakanı 
Uroş Brezan ile bir görüşme gerçekleştirilmiştir. 
Sayın Bakanımız ardından, Büyükelçiliğimizi 
ziyaret etmiş ve burada ülkemizde eğitim 
görmüş Sloven vatandaşlarıyla bir araya 
gelmiştir. Ardından, Sayın Bakanımız ve 
beraberindeki heyeti, Lübliyana Camii ve İslam 
Kültür Merkezini ziyaret etmiştir. 

 

 

 

 


